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S vědou do vesmíru  

V říjnu jsme zahájili další cyklus badatelského 

kroužku Věda nás baví. Úvodní setkání bylo po-

hádkové, neboť jsme „nahlédli“ do zákulisí ani-

movaného filmu a pokusili se vytvořit svoji 

vlastní animaci. Pohyblivé obrázky se všem velmi 

vydařily. Druhé bádání bylo čistě chemické, pro-

tože jsme dokazovali přítomnost vitamínu C.   

A pak jsme nahlédli do tajemného vesmíru. Po-

zorovali jsme, co se děje na nebi. Letošní podzim 

nám přímo nahrál, protože když jsme zkoumali Měsíc, tak jsme zrovna měli možnost v noci 

28. 10. 2023 sledovat jeho částečné zatmění.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Samozřejmě jsme svoji pozornost věnovali také zatmění Slunce. Dále jsme si povídali o vý-

zkumu vesmírných těles a zkonstruovali jsme si rakety, na kterých jsme si objasnili přeměny 

energie.  Vesmírné okénko nám zpestřila dvě listopadová představení. Prvním byla polární 

záře viditelná nad Českem po setmění v neděli 5. 11. 2023, kterou způsobil mrak nabitých 

částic ze Slunce. Druhé se odehrálo ve čtvrtek 9. 11. 2023 dopoledne, kdy za slunečního svitu 

bylo možné pozorovat zákryt Venuše Měsícem.  

 

  

 

 

 

 

 

 

Těšíme se na další badatelská odpoledne a také na nová vesmírná překvapení.  

AŤ  NÁS  VĚDA  BAVÍ!  

Ing. Marcela Pipková 
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Žákovské fórum  

Žákovské fórum proběhlo v pátek 10. 11. 2023 o 2., 3. a 4. vyučovací hodině. Prvních 45 minut 

jsme se zabývali seznamováním, rozlosováním do týmů, ve kterých jsme po všechny tři hodiny 

pracovali společně. Po rozlosování všechny čtyři týmy zasedly ke stolům. První aktivitou bylo 

napsání mínusů a plusů naší sobotecké školy. Z každého týmu se vybraly dva mínusy a pak 

všichni žáci hlasovali, co jim asi nejvíce vadí nebo co by chtěli změnit či přidat do školy. Paní 

ředitelka se k některým návrhům vyjádřila. Druhou hodinu jsme dělali to samé, ale o městu. 

Prezentovali jsme až třetí hodinu, kdy přišli pan starosta Ing. L. Jenček a  pan místostarosta 

P. Buchal. Pan starosta a pan místostarosta se k napsaným mínusům a plusům také vyjádřili. 

Nakonec jsme hráli kvíz o městu. Mně se toto setkání líbilo, tak zase příště.  
 

Oliver Roxer, 7. A  
 

Za spisovateli našeho regionu - 7. ročník na exkurzi pohledem studentů 

Ve středu 18. října jely třídy 7. A 

a 7. B na literární exkurzi do Os-

troměře, Lázní Bělohrad a do Mi-

letína.   

V Ostroměři jsme navštívili Mu-

zeum Eduarda Štorcha a Karla 

Zemana. V muzeu jsme viděli 

různá vydání knih E. Štorcha, ar-

cheologické nálezy z okolí Ostro-

měře, fotografie a rekvizity z 

filmu Karla Zemana Cesta do pra-

věku a dozvěděli jsme se zajíma-

vosti o ostroměřských rodácích.  

Na závěr jsme si prohlédli malé 

loutkové divadlo, ve kterém pro 

malé děti hrají místní ochotníci.  Poté jsme přejeli do Lázní Bělohrad. Tam jsme navštívili 

Památník Karla Václava Raise a prohlédli jsme si nábytek a různé rekvizity z doby, kdy spiso-

vatel žil, podrobně jsme prostudovali maketu města a vyslechli jsme si velmi zajímavý výklad 

paní průvodkyně.   

Poté jsme odjeli do Miletína, třetí zastávkou byl totiž rodný domek Karla Jaromíra Erbena. 

V domě jsme viděli různá vydání Erbenovy Kytice, uprostřed jedné z místností stojí model 

Miletína. Po podrobném a vtipném výkladu pana Milana Lánského jsme se přesunuli do histo-

rických sklepů s hlubokou studnou.   

Exkurzi pro nás připravily paní učitelky Naďa Ortová a Karolína Smolařová. Celá exkurze 

byla moc hezká a všichni se těšíme na další poznávací výjezdy.  

 

Tobiáš Holub, 7. A  
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18. října se 7. A a 7. B vydaly na literární 

exkurzi. Celkem jsme navštívili tři muzea. 

První se nacházelo v Ostroměři – Muzeum 

Eduarda Štorcha a Karla Zemana. Je tam 

vystaveno hodně Štorchových knih a ně-

jaké archeologické nálezy (např. pazourek) 

a rekvizity a fotografie z filmu Cesta do 

pravěku. 

Navštívili jsme také Památník K. V. Raise v 

Lázních Bělohrad, kde jsme mohli vidět ná-

bytek K. V. Raise, obraz chalupy, ve které 

vyrůstal, na stěně visely obrazy jeho ro-

dičů. Paní průvodkyně nám k tomu pověděla 

spoustu zajímavých věcí. 

Ve třetím muzeu jsme se dozvěděli něco o Karlu Jaromíru Erbenovi. Jeho rodný dům se na-

chází v Miletíně. Pan průvodce velmi zajímavě vyprávěl a přitom jsme si mohli prohlédnout 

staré dopisy, jeho rodokmen a různé výtisky Kytice. Na závěr nám pan průvodce Milan Lánský 

ukázal podzemní sklepy se studnou hlubokou 25 metrů. 

Všechny tři návštěvy byly zajímavé. Průvodci uměli poutavě vyprávět a pan Milan Lánský z Mi-

letína i zábavnou formou. Nikdo neřekl, že se mu něco nelíbilo… Když jsme všechno toto pro-

žili, museli jsme se vrátit do Sobotky. Moc se nám exkurze líbila. Všude dobře, doma nejlíp. 

 

Karolína Rabová, Kristýna Brixí – 7. A 

 

Výlet 8.B do Stavebnin Koťátko  

Každou středu máme ve škole předmět Svět práce 

s paní učitelkou Klikovou a jednou za dva týdny většinou 

jdeme na jakousi mini exkurzi nebo spíše návštěvu, aby-

chom se mohli dozvědět více informací o některých roz-

šířených zaměstnáních, která se nachází u nás na Sobo-

tecku. Vyrazili jsme od nás ze školy a šli jsme napříč 

Sobotkou, až jsme přišli ke Stavebninám Koťátko, kde 

nás provázela paní učitelka Koťátková. Nejdřív jsme si 

vyzkoušeli, co to obnáší sedět za kasou a umět dobře 

prodat produkt, potom jsme vyšli po schodech nahoru kolem šaten, které jsou v budově také 

a patří k minitělocvičně, která tu je. V 1. patře jsme vstoupili do kanceláře, kde jsme byli 

obeznámeni s tím, jak funguje účetnictví a co potřebujeme, abychom se stali jedním takovým 

účetním. Vedle byla hned další kancelář, kde jsme se dozvěděli něco o stavbyvedoucím a co 

vlastně vykonává a jak celý proces postavení nějakého domu či jiné budovy vlastně probíhá. 

A potom jsme si ještě prošli sklady a prohlédli si všechny materiály, které zde jsou, nakonec 

jsme ještě navštívili ocelářskou dílnu a potom jsme se rozloučili s paní učitelkou Koťátkovou 

a šli jsme opět do školy.  

Jan Janatka, 8. B  
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Návštěva městské knihovny 
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Návštěva sobotecké školky 
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Soutěž ve sběru papíru   

Ve dnech 23. - 25. října 203 se uskutečnila soutěž ve sběru papíru. Žáci přinesli celkem  

7 124 kg. Nejvíce sběru přinesli žáci 5. A (1 163 kg), 3. A (820 kg) a 6. A (676 kg). Absolutní 

vítězkou je Dominika Brožová, která přinesla 551 kg.  
 

Třída  1. místo  2. místo  3. místo  Celkem třída  

1. A  

  

Ron Tadeáš  

37 kg  

Adamec Václav  

34 kg  

Kubišta Lukáš  

23 kg  
101 kg  

1. B  
Nebesář Václav  

70 kg  

Ceeová Barbora  

65 kg  

Janoušková Ema  

26 kg  

235 kg  

  

2. A  
Vaníček Lukáš  

122 kg  

Aimiehinor Isabelle  

71 kg  

Konečná Nelly  

42 kg  
279 kg  

2. B  
Vocásková Aneta  

122 kg  

Hybnerová Veronika  

119 kg  

Šrajer Patrik  

64 kg  
518 kg  

3. A  
Hlubučková Eliška  

238 kg  

Alušík Jan  

95 kg  

Janatka Martin  

90 kg  
820 kg  

3. B  
Kozák Jan  

132 kg  

Hindráková Adéla  

55 kg  

Janouchová Nela  

44 kg  
384 kg  

4. A  
Vávrová Berenika  

91 kg  

Kubínová Karolína  

32 kg  

Holubová Ella  

17 kg  
169 kg  

4. B  
Macounová Anna  

253 kg  

Hejnyšová Elena  

55 kg  

Karbanová Simona  

29 kg  
360 kg  

5. A  
Brožová Dominika  

551 kg  

Prudič Jáchym  

150 kg  

Dousková Edita  

122 kg  
1 163 kg  

5. B  
Ničpánová Nikola  

93 kg  

Šlechtová Leontýna  

63 kg  

Janatka Jakub  

45 kg  

391 kg  

  

6. A  
Chrpa Dominik  

171 kg  

Kudrnová Aneta  

120 kg  

Vraný Jakub  

82 kg  
676 kg  

6. B  
Pohlová Tereza  

215 kg  

Zítová Tereza  

74 kg  

Šouta Roman  

59 kg  
454 kg  

7. A  
Cee Tomáš  

106 kg  

Brixí Kristýna  

100 kg  

Vávra Jindřich  

77 kg  
464 kg  

7. B  
Jechurová Laura  

67 kg  

Hindrák Jiří  

55 kg  

Horák Jakub  

35 kg  
207 kg  

8. A  
Zíta Tomáš  

109 kg  

Badová Tereza  

97 kg  

Dušek Lukáš  

20 kg  
314 kg  

8. B  
Špiglová Eliška  

182 kg  

Šimek Daniel  

58 kg  

Janatka Jan  

45 kg  
347 kg  

9. A  
Bázler Tomáš  

49 kg  

Hájková Pavlína  

38 kg  

Maruška Vojtěch  

19 kg  
118 kg  

9. B  
Kolner Daniel  

55 kg  

Maštálko Miroslav  

26 kg  

Polášek Jonáš  

15 kg  
124 kg  

  

 Děkujeme všem žákům, kteří sběr přinesli a obrovské poděkování patří žákům, kteří se 

sběrem pomáhali a při sběru se pořádně zapotili.  

Mgr. Jana Zumrová  
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Den stromů ve školním klubu  

Jako správní „sováčci“ (zvídavé sovy) jsme si ve 

školním klubu připomněli Den stromů 20. října 

2023. Povídali jsme si o jeho tradici, o důleži-

tosti stromů pro náš život. Nechyběla soutěž, při 

které jsme poznávali stromy jehličnaté a samo-

zřejmě i listy a plody stromů listnatých. A věřte, 

že nám to dalo docela zabrat!  

 

Ilona Jalovecká  

  
 

Halloweenské dopoledne ve 2. B  

Úterní dopoledne 31. října začalo v naší třídě hodinou, 

která byla věnována projektu ABECEDA PENĚZ České 

spořitelny. Paní lektorku hned při příchodu do naší třídy 

překvapily krásné halloweenské kostýmy a masky žáků. 

Společně si pak povídali o penězích, nakupování, o růz-

ných příjmech a výdajích v domácnosti. Potom žáci plnili 

i úkoly v pracovním sešitě.   

Čtvrtou vyučovací hodinu se pak ježibaby, čarodějové, 

kostlivci i další strašidla přesunuli do tělocvičny. Zde pro 

ně žáci deváté třídy připravili zábavné halloweenské 

sportování. Všichni se do jednotlivých disciplín vrhli 

s chutí, hravě je zvládli a užili si i legraci.  

Deváťáci, moc děkujeme!  

Poslední hodinu se děti pustily do výroby halloweenského 

strašidýlka z papírového talíře. Práce děti bavila, každé 

strašidýlko bylo jiné a všechna se moc povedla! Žáci si je 

s radostí odnesli domů.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Mgr. Alena Slavíková  
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Přednáška o Indii  

 

Dne 1. 11. jsme byli na přednášce o Indii, kterou nám připravili Kateřina a Miloš MOTANI. 

Dozvěděli jsme se toho o Indii hodně. Cesta do Indie zní rozhodně zajímavě. Život v Indii 

vypadá úplně jinak než život tady u nás. Během vyprávění paní Kateřiny nám pan Miloš promítal 

obrázky a videa, která v Indii pořídili. Na konci přednášky byla soutěž o ceny dovezené z In-

die. Paní Kateřina pokládala posluchačům otázky, odpovědi na ně bylo možné zaslechnout 

ve vyprávění. Naše třída nic nevyhrála, ale i tak to byla zajímavá přednáška a já jsem si ji 

užil.   

Roman Šouta, 6. B  
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Druháci v knihovně  

Ve středu 1. listopadu se druháčci vydali na letošní již druhou návštěvu do městské knihovny. 

Tentokrát si s paní knihovnicí povídali o knížkách a uspořádání knih v knihovně, o barevném 

označení knížek pro děti i jak si knihy vybírat a půjčovat. Společně si pak zkusili malý čte-

nářský kvíz.  

V závěru naší návštěvy někteří již vrátili první přečtené vypůjčené knížky, jiní si knížky půj-

čili. Už se těšíme na další předvánoční setkání v knihovně.  

 

Mgr. Alena Slavíková a žáci 2. B 

 

 

 

Uspěli jsme v okresním kole Jazykového WocaBee šampionátu!  

Naši němčináři z třídy 8. B se zapojili do pátého roč-

níku inovativní soutěže pro školy s názvem Jazy-

kový WocaBee šampionát Soutěží se online v aplikaci 

na učení slovíček s názvem WocaBee (čte se "vo-

kebí"). Třída 8. B se v rámci okresu Jičín umístila na 

vynikajícím 3. místě, díky čemuž postoupila do kraj-

ského kola, ve kterém se umístila na krásném 7. 

místě.  

Žáci se v aplikaci učí novou slovní zásobu včetně vý-

slovnosti moderním a velmi efektivním způsobem.  V soutěži se hodnotí  píle žáků v učení 

cizích jazyků měřená počtem bodů získaných za procvičování slovíček.  Čím více žáci procvi-

čují, tím více bodů (za správné odpovědi) získají a více se i naučí.  Každý žák naší třídy 8. B 

získal během okresního kola  denně v průměru 163 WocaPoints bodů, což činí přibližně 108 

 správných odpovědí za den.  Třídy v šampionátu soutěží jako tým, takže v jazycích se zlepšují 

skutečně všichni žáci a slovíčka se naučí včetně správné výslovnosti.  Aplikace WocaBee na-

víc pracuje s každým žákem individuálně za pomoci umělé inteligence a žáci si ji mohou spustit 

na mobilu, tabletu či počítači.   
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Tou nejdůležitější výhrou však je zlepšení jazykových vědomostí našich žáků a jejich moti-

vace k učení jazyků, které jsou v dnešní době mimořádně důležité.  Jsme velmi rádi, že na 

naší škole dáváme prostor moderním technologiím a učíme cizí jazyky inovativním způsobem, 

který žáky baví a přináší jim skutečné výsledky!  Děkuji všem za účast a píli.  
 

  Mgr. Marika Koťátková  
 

 

Přijede svatý Martin na bílém koni?  

 
 

Přijel, ale ten opravdový. To bylo pro děti i dospělé velké překvapení. Svatý Martin z lidové 

pranostiky se nám letos schoval a poslal za sebe dešťové kapičky. Ale to nevadilo odvážným 

dětem ani rodičům, kteří se sešli v sobotu 11. listopadu 2023 před školou a vydali se v průvodu 

s lampionky, světýlky i baterkami směrem k náměstí, kde pro ně byl připravený krátký pro-

gram s příjezdem svatého Martina na bílém koni (opravdovém).   

I přes velkou nepřízeň počasí byl lampionový průvod hooooooodně dlouhý a dětem svítily lam-

piónky i oči radostí a překvapením.  

 Mgr. Miroslava Drbohlavová 
 

Bobřík informatiky  

Tato předmětová soutěž, podporovaná MŠMT, má na naší škole své stabilní místo. Letos se 

do ní zapojili s podporou svých vyučujících žáci již od 4. ročníku. Ze všech zúčastněných žáků 

se 22 % stalo úspěšnými řešiteli. Toto číslo je o 5 procentních bodů vyšší než v loňském roce. 

Nejúspěšnější řešitelé v jednotlivých kategoriích:  

Kategorie Mini (4. ročník) - Adamová Anna  

Kategorie Benjamin (5. a 6. ročník) - Floriánová Amálie  

Kategorie Kadet (7. a 8. ročník) - Šimon Mácha  

Šimon se stal zároveň absolutním vítězem školního kola.  
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Bobřík informatiky je skvělá příležitost pro žáky, aby rozvíjeli své informační dovednosti a 

logické myšlení. Věříme, že počet úspěšných řešitelů bude v dalším ročníku soutěže opět 

narůstat.  

Ing. Petr Švec  
 

Zima už je tady!! 

Zima a sněhové vločky dorazily také do Školního klubu, resp. na Soví planetu. Naše „sová-

rium“, tedy vstupní dveře do prostor klubu, rozzářily papírové sněhové vločky a sovičky do-

staly zimní kulíšky. Dali jsme si opravdu záležet.  

Ilona Jalovecká 

18. ročník soutěže „Já už to znám, umím!“  
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Ve čtvrtek 16. listopadu 2023 zorganizovala Střední škola technická a řemeslná Nový Bydžov 

ve spolupráci se Střední školou gastronomie a služeb Nová Paka a se Střední školou zahrad-

nickou Kopidlno 18. ročník oblíbené řemeslné soutěže „Já už to znám, umím!“, do které se 

zapojilo 385 žáků z 27 základní škol.  

Nechyběla opět ani naše škola, která v soutěži družstev obsadila krásné 6. - 8. místo. Tři 

zástupci naší školy navíc získali diplomy za vítězství ve svých soutěžních disciplínách: Pavlína 

Hájková v kategorii „Mladá švadlena“, Anna Putnarová v kategorii „Mladá pekařka“ a Aleš Pa-

lička v kategorii „Mladý opravář“.   
  

Přehled výsledků  
 

Kategorie  Nejlepší umístění  Počet soutěžících   

Mladý krejčí/mladá švadlena  1. místo - Pavlína Háková, 9. A  5  

Mladý(á) řidič(ka)  8. místo - Jan Podhajský, 9. B  51  

Mladý(á) pekař(ka)  1. místo - Anna Putnarová, 9. B  16  

Mladý opravář  1. místo - Aleš Palička, 9. B  37  

Mladý(á) kuchař(ka)  32. místo - Lukáš Havránek, 9. A  45  

Mladý(á) cukrář(ka)  44. místo - Tereza Loumová, 9. A  57  
  

Naši školu reprezentovali: Tomáš Zíta (8. A), Lukáš Havránek, Pavlína Hájková, Václav Kunst, 

Dominik Lapáček, Tereza Loumová (všichni 9. A), Anna Křížová, Josef Mašek, Miroslav 

Maštálko, Tomáš Ort, Aleš Palička, Jan Podhajský, Anna Putnarová, Anna Steinerová (všichni 

9. B). Žáky na soutěži vedl: Mgr. Břetislav Šimral.  

Všem účastníkům soutěže gratulujeme k dosaženým výsledkům a děkujeme za velmi dobrou 

reprezentaci naší školy.  

Radek Štaff  

 
 

Dějepisná exkurze k památníku obce Lidice   

V úterý 28. listopadu se oba 9. ročníky 

zúčastnily pod vedením Mgr. Jana 

Janatky a Mgr. Ivy Svobodové děje-

pisné exkurze k památníku obce Li-

dice. Žáci si prostřednictvím digitali-

zovaných materiálů historické sbírky 

mohli vytvořit ucelený náhled do ži-

vota obce Lidice a jejího tragického 

osudu. Seznámili se s životními pří-

běhy obyčejných lidí, do jejichž ži-

vota zasáhly ony „velké dějiny.“ Po od-

borném výkladu následovaly skupinové 

aktivity, které žákům pomohly ukotvit klíčové historické události. 

Druhá část programu žáky zavedla k symbolu Lidic – ke dvaaosmdesáti dětským sochám 

v nadživotní velikosti. Toto bronzovému sousoší vytvořila akademická sochařka prof. Marie 

Uchytilová jako Pomník dětským obětem války. Deváťáci rovněž spatřili zbytky zdi Horákova 
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statku, kde bylo 10. června 1942 zastřeleno 173 lidických mužů a chlapců. Dnes je zde umís-

těna socha truchlící ženy od Bedřicha Stefana. Součástí venkovní prohlídky bylo i zastavení 

v Růžovém sadu, v němž žáky překvapila skutečnost, že se na tomto chmurném místě pořádají 

svatby. Závěr programu byl protknut nadějí při pohledu na obnovené město, čítající v sou-

časné době 561 obyvatel.  

Tísnivou atmosféru místa podtrhávalo chladné listopadové počasí. Věřím, že tato exkurze 

v žácích zanechala osobní prožitek, jejž si budou z výuky dějepisu pamatovat i po odchodu 

ze základní školy.  

  
Mgr. Iva Svobodová  

 

Komedie o narození Páně  

Liberecké divadlo F. X. Šaldy 

v Liberci uvedlo na začátku 

loňského prosince novou au-

torskou hru Komedie o naro-

zení Páně. Vznikla tak tradice 

přinést každý rok v adventním 

čase vánoční představení, če-

hož jsme se šesťáky rádi vyu-

žili.   

Jedná se o sympatickou vá-

noční inscenaci, jejíž poetič-

tější první polovina příjemně 

spojuje humornou složku 

s klasickým vánočním příbě-

hem, protkaným značným množstvím koled, zatímco v druhé získává výraznější roli v názvu 

slibovaná komedie. Celou inscenaci provázejí odkazy na lokální (liberecké a jizerské) zvyky. 

V sehraném hereckém obsazení výrazněji zaujmou postavy anděla a čerta, zvláštní pozornost 

si zaslouží i zapojení dětského sboru Severáček.  

 Během adventu a o Vánocích se v českých kostelích už od středověku četl příběh o narození 

Ježíše Krista, do kterého postupně začaly pronikat světské prvky. To byl důvod, proč před-

stavení byla vykázána před kostel, a postupem času se z nich stalo lidové drama. Toto před-

stavení libereckého divadla má na tradici barokního lidového divadla navazovat. V Podkrkonoší 

a v Jizerských horách bylo tradicí uvádění sousedských pochůzkových her o narození Krista. 

Sousedé hráli sousedům, používali přenosné betlémy, kostýmy i rekvizity z obyčejných před-

mětů, zpívali vánoční koledy a trávili čas spolu. Komedie o narození Páně se k této myšlence 

vrací. Jde o to sejít se v divadle, společně si zazpívat a naladit se na vánoční notu.    

  

Mgr. Pavla Kozáková  
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Pocukrovaný cukrovar   

Již tradičně, každý podzim, žáci 

9. ročníku vyjíždějí na exkurzi 

do Dobrovic. Letos jsme vyrazili 

až 7. prosince a poprvé za ty roky 

našich návštěv nás vítal „pocukrovaný“ cukrovar s adventní 

výzdobou.   

 Naši exkurzi jsme zahájili II. prohlídkovým okruhem, 

který byl tematicky zaměřen na historickou zemědělskou 

techniku, lihovarnické a cukrovarnické technologie. Pak 

jsme se přesunuli do cukrovaru, kde jsme se seznámili se 

současnou moderní výrobou cukru. Kromě výrobního pro-

cesu zpracování řepy jsme viděli také lihovar a vápenku, které jsou nezbytnou součástí to-

várny.  

Exkurzi jsme zakončili v budově 

bývalého zámku, kde probíhá za-

hušťování cukerné šťávy, krys-

talizace a odstředění krystalů 

cukru v odstředivkách.   

Na závěr nás čekala ochutnávka 

nejen hlavního produktu – bílého 

cukru, ale také vedlejších pro-

duktů jako je melasa, lehká a 

těžká šťáva.  

Po prohlídce jsme se vrátili do 

recepce, kde jsme posvačili a po 

doplnění energie jsme formou 

skupinové práce shrnuli všechny 

získané informace o výrobě cukru a lihu. Areál muzea jsme opouštěli s dobrým pocitem z 

vydařené akce. Všichni mohli vidět na vlastní oči, jak se znalosti získané ve škole, využívají 

v praxi.  

  

Ing. Marcela Pipková 
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Putování za největším Čechem     

Listopad a prosinec patřil v rámci výuky dějepisu v 7. ročníku Lucem-

burkům, zejména Karlovi IV. Proč právě jemu? Jak jistě víte, byl tento 

panovník zvolen vítězem ankety Největší Čech. Získal 68 713 z více 

než čtvrt milionu zaslaných hlasů. Schválně si tipněte, kdo se ocitl na 

druhém a třetím místě! Karla IV.  vnímáme jako největšího Čecha 

proto, že se jako první český král stal i římským císařem. Ctíme ho 

jako zakladatele řady institucí, jako pražského arcibiskupství nebo 

univerzity. Na Karla myslíme, když jedeme českou krajinou, kde vidíme 

jak církevní, tak světské památky, které ho připomínají. Totéž platí 

o samotné Praze, která se právě díky němu na čas stala evropskou me-

tropolí.   

My jsme se zajeli podívat do Muzea Karlova mostu, který sídlí v několika sálech původního 

špitálu Křížovníků s červenou hvězdou. Zdejší expozice se snaží návštěvníkům přiblížit 

zejména mostní stavitelství a vše, co s ním souvisí. S jasným důrazem na Karlův most mapuje 

historii spojení obou pražských břehů. K vidění jsou zde kamenné stavební prvky mostní ar-

chitektury, původní řemeslnické nástroje, rekonstrukce dobových stavebních strojů atd.   

Neméně zajímavá, jako návštěva muzea, je plavba tzv. 

Pražskými Benátkami. Vidět Prahu z Vltavy dává kaž-

dému z nás úplně nový pohled na krásy našeho hlavního 

města. K nevšednímu zážitku přispěje už samotná loď. 

Projekt patentního člunu Vodouch vznikl jako kopie pů-

vodních vltavských člunů, tzv. "naháčů“,  tedy lodí bez 

výstroje. Byla konstruována tak, aby měla co nejmenší 

ponor a mohla tak plout i v mělčích vltavských vodách. 

Tyto lodě se začaly používat k dopravě soli z Týna nad 

Vltavou do Prahy a poprvé do Prahy dopluly v roce 1550. Pro potřeby vyhlídkové plavby byla 

konstrukce člunu doplněna o celodřevěnou kabinu z parníkového člunu. Celkový vzhled "Vo-

douchů" odpovídá do posledního detailu tradici konce 19. století, navíc si plavidla zachovala 

původní plavební vlastnosti šité Vltavě přímo na míru, a proto můžeme dnes i my proplout 

všechna tajemná vltavská zákoutí. Pokud budete mít někdy v Praze chvíli čas, určitě se do 

Muzea Karlova mostu a Pražských Benátek podívejte. Stojí to za to!   

 Mgr. Pavla Kozáková  
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Vánoční jarmark  

Po několika letech 13. prosince 2023 uspořádala naše škola opět vánoční charitativní jarmark. 

 

Tentokrát netradičně probíhal ve výstavním prostoru v Šolcově statku a v přilehlém lapi-

dáriu, za což děkujeme panu Karlu Samšiňákovi a jičínskému muzeu za možnost tato zajímavá 

místa využít. 

Přestože počasí nebylo jak z Ladových zimních obrázků, návštěvníky neodradilo a vánoční 

atmosféru přišla načerpat veřejnost v obrovském počtu. 

  

Celá akce byla zahájena přesně ve tři hodiny odpoledne vystoupením školního hudebního 

kroužku Srdcovka pod vedením Adély Brabcové, následně vystoupil s vánočními koledami hu-

dební kroužek, který vedou Kamil Šisler a Jindřich Bada. Hosté dostali do rukou texty koled, 

takže si mohli zazpívat společně s dětmi.  
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Po vystoupení byl zahájen prodej dětských výrobků, o které byl velký zájem. Do výroby vá-

nočních ozdob, dekorací, přání a perníčků se zapojily děti celé školy – od prvňáčků po devá-

ťáky. Výtěžek z prodeje věnujeme na léčbu nemocnému chlapečkovi. Celkem se vybralo krás-

ných 62.053 Kč! 

 

Děkujeme rodičům a prarodičům, kteří také věnovali volný čas a pomohli svým potomkům 

s výrobou vánočních předmětů, a rodičům a veřejnosti za to, že přišli a podpořili tuto chari-

tativní akci. Poděkování patří také Obecně prospěšné společnosti Český ráj, která přispěla 

na nákup materiálu na výrobky. V neposlední řadě patří velký dík také všem učitelům a peda-

gogickým asistentkám, kteří za plného chodu školy zvládli celý jarmark úspěšně zorganizovat. 

Celou akci skvěle odmoderoval Jindra Bada. Díky!  

 

Mgr. Naďa Ortová 
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Milé děti, zaměstnanci školy, rodiče, prarodiče a přátelé školy,  

zasloužíte si na konci kalendářního roku POCHVÁLIT!  

Zdravotní indispozice mě zastavila v rozjetém celoročním kolotoči a dala mi čas na ohlédnutí 

za uplynulým rokem 2023.  

Z mnoha důvodů to byl rok naplněný, chvílemi i „přeplněný“, a škola vedle svého hlavního úkolu 

vzdělávat a vychovávat se mohla po „covidových letech“ vrátit k principům otevřené komunitní 

školy – být součástí společenského života města.  

Množství kulturních a sportovních akcí, které se během tohoto roku uskutečnily nad rámec 

základních školních povinností, je toho dokladem.  

Nebudu je znovu vyjmenovávat, neboť o nich pravidelně informujeme prostřednictvím tohoto 

školního časopisu, který mimo jiné také není samozřejmostí na každé škole.   

Když si jednotlivými čísly listuji, jsem obrovsky pyšná na naši školu. Protože škola není jenom 

ta krásná budova, ale hlavně její žáci a žákyně, pedagogové a všichni ostatní zaměstnanci 

školy.  

Vyzdvihla bych v končícím roce dvě akce – 130. výročí naší školní budovy a charitativní vá-

noční jarmark. Myslím si, že obě nám dělaly ČEST a obrovskou RADOST.  

A hlavně za ni bych VÁM VŠEM chtěla upřímně poděkovat, protože se mi splnilo (a určitě 

nejenom mně) jedno přání – kromě vzdělání rozdávat radost!  

Potvrzují se tím tak velmi stará slova antického filosofa Epikura ze Samu: „Chceš-li učinit 

lidi šťastnějšími, nedávej dary, ale plň přání.“  

Dovolte mi, abych vám, moji milí, do nového roku 2024 popřála pevné zdraví a spoustu spl-

něných přání!  

 

Vaše Jana Knapová  
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Halloweenské dlabání dýní  

Na středu 18. října 2023 jsme se my, děti ze ŠD 2, moc těšily. Nemohly jsme se dočkat, až 

budou do školy chodit naši rodiče. Po odpolední svačince to začalo! Dlabání halloweenských 

dýní!   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nejprve společné foto s pokřikem HALLOWEEN!  
  

Vybrat dýni, nakreslit fixem vyřezávané části - to byla naše práce a pak hurá vyřezávat. 

To hravě zvládali tatínkové i maminky. Ještě vydlabat a  otřít. To bylo práce, ale šla nám 

od ruky. Rodiče nám moc a moc pomáhali. Vyřezávali různé detaily.  

No, a takto jsme si odpoledne společně všichni užili. A ještě fotku!!! Podívejte se na krásné 

výtvory!   

Děkuji všem rodičům za vydařené odpoledne, za poslání fota rozsvícených dýní i poděkování.  

Co víc si přát?  Šťastné děti, prima rodiče a spokojená paní vychovatelka.  

A už se moc těšíme na další akci - Halloweena.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Věra Valentová a děti ze ŠD 2  
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Jablíčkové tvoření  

Dva měsíce chodíme do školy, začal vládnout pan "Podzim". Dozrávají jablka, padá zbarvené 

listí, počasí je krásné.  

V pondělí 23. 10. 2023 a ve středu 25. 10. 2023 jsme měli v družince trochu jiné odpoledne. 

Tvořili jsme, ale i soutěžili!!! A co nás čekalo?  
 

 

 SOUTĚŽ O NEJDELŠÍHO JABLKOVÉHO HADA  

 PEČENÍ ŠTRÚDLU  

 ZAVAŘOVÁNÍ JABLÍČEK  
 

Nejprve jsme soutěžili, kdo oloupe jablíčko škrabkou a bude mít nejdelší slupku (hada).  
 

Nejlepší výkony:  

1. Verunka Hybnerová  

2. Isabellka  Aimiehinor  

3. Radim Ječný  

4. Sabinka Hůlková  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Blahopřejeme! 

 

 

Potom jsme pekli štrúdl. Nastrouhali jsme oloupaná jablíčka, paní vychovatelka nám vyválela 

těsto a my jsme si sami dali vše potřebné - strouhanku, jablíčka, oříšky, rozinky...  

A teď zabalit a šup s ním na plech a do trouby.  

Po vycházce nás čekala dobrá svačinka. Mňam, to byla dobrota!!!  
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„Paní vychovatelko, je to moc dobré, chtěl bych si přidat?“   

„BOHUŽEL, VŠE JSTE SNĚDLI ! Příště upečeme více štrúdlíků.“ 

 „Jé ,to bude super.“ 
 

 
 

A ve středu jsme "ZAVAŘOVALI" jablíčka do sklenic. Ale jen jako. Tiskli jsme jablíčka 

do lahve. A to je náš výsledek!!!  

     

Věra Valentová  
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Halloweenské tvoření  

K podzimu patří i oslava svátku Hall-

oween. Mnozí lidé si myslí, že je to ame-

rický svátek, ale pochází z období Keltů. 

Ti žili i na našem území, takže je to i náš 

svátek.  

Slaví se z 31. 10. na 1. 11. Je to noc světý-

lek, strašidel  a rozsvícených vydlaba-

ných dýní.  

Také jsme si jedno strašidlo vyrobili - lu-

cernu MUMII. Obalili jsme sklenici obva-

zem, přilepili, dozdobili, rozsvítili svíčku 

a bylo hotovo. Ráno, 1. listopadu, nás rozsvícené MUMIE vítaly ve škole.  

Věra Valentová  

 

 

Školní družina 3 - podzimní tvoření  

Během krásných podzimních dnů si děti vyrobily zvířátka z kaštanů a kytičky z barevných 

listů.   

     

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Petra Králová 

Halloween 2023  

31. 10. 2023 naše třída 9. A připravovala Halloween pro první stupeň.  Přichystali jsme si pět 

stanovišť, přesněji: střelba na branku, hod na plechovky, foukání do míčku, střelba florbalkou 

a hádání objektů z tašky.  Přípravy začaly první hodinu, kdy jsme sehnali „repráky“, mikrofon 

a rozmístili jsme stanoviště.  Někteří z nás si ještě malovali na obličej, jelikož to doma ne-

stihli.  Po návštěvě každé třídy jsme měli krátkou pauzu, nachystali jsme si znovu stanoviště 

a jeli jsme zase od začátku.  Já jsem byla u stanoviště, kde se házelo míčkem na plechovky. 

Děti byly velice šikovné a moc doufám, že je to bavilo.  Když nám zbyl čas, s každou třídou 

jsme si zahráli hru na sochy.  Po poslední třídě už jsme byli všichni unavení, ale moc jsme si 

ten den užili.  

Elizabeth Hroňková, 9. A 
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Pečeme cukroví s tetami baráčnicemi  

 
  

V úterý 28. listopadu a ve čtvrtek 1. prosince 2023 za námi do školy přišly tety baráčnice, 

K. Hořáková, J. Pajkrtová a  M. Kverková. Pomáhaly nám s  pečením  cukroví pro babičky a  dě-

dečky v DPS.  
  

 
 

 

Návštěva v DPS Sobotka  

My čertíci jsme 6. prosince 2023 přišli pozdravit i babičky a dědečky v DPS.  

Zatancovali jsme jim náš "čertovský tanec" a donesli jsme jim krabici upečeného cukroví.   

Popřáli jsme všem KRÁSNÉ VÁNOCE a HODNĚ ZDRAVÍ do dalších dnů.  
  

Věra Valentová  
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Adventní tvořivé odpoledne s rodiči  

 

    

 
 

29. listopadu 2023 odpoledne se naše školní atrium proměnilo v "čertovskou školu". Všude 

samí čertíci a čertice, blikající rohy, čertovské vidle a brblání.  
  

Zacinkal triangl a už to začalo!!!  

Čertovský tanec, zpěv, brblání a blekotání se neslo atriem. To jsme ale my, děti ze ŠD 2, 

a pozvali jsme rodiče na společné adventní tvoření.  

Vyráběli jsme dárkové tašky, třeba právě na čertovskou nadílku. Na tašky jsme tiskali ob-

rázky korkovou zátkou, dozdobili jsme barevnými hvězdičkami a vločkami.  

Práce nám šla od ruky, pomáhal nám sám vládce pekel. Vánoční atmosféru nám navodily koledy 

a krásně vyzdobené atrium školy. Bylo i občerstvení - cukroví a bábovka, které jsme upekli 

a slepili.  

A teď už budeme odpočítávat dny do Vánoc, na které se moc těšíme.  

Věra Valentová  
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K. McManus- Jeden z nás lže 

Nedávno jsem četla knížku jménem „Jeden z nás lže“.  Knížka je 

od spisovatelky Karen McManusové a zaujala mě už svým názvem. Je 

to detektivní příběh o čtveřici studentů z malého městečka Bayview, 

kde během vyučování zemře jeden žák. Jelikož se to odehrálo v době, 

kdy on i čtveřice hlavních postav byli po škole, začíná se vyšetřovat, 

kdo z čtveřice to udělal. Závěr je velice překvapivý. Kniha mě moc 

bavila, dokonce jsem si musela dokoupit další díl, kterých je 

více.   Je vhodná pro všechny, kteří mají rádi detektivní příběhy s ne-

čekanou zápletkou.  
 

Elizabeth Hroňková, 9. A  
 

 

 

Okrskové kolo ve florbalu  

Kategorie III - chlapci (6. - 7. ročník)  

 

S podzimním obdobím jsou již neodmyslitelně spojené florbalové turnaje škol, kterých se 

pravidelně zúčastňujeme. První z nich se uskutečnil ve čtvrtek 2. listopadu 2023 ve sportovní 

hale v Jičíně pro žáky 6. - 7. ročníku.  

Turnaj měl stejné obsazení jako loni, tedy všechny čtyři jičínské školy a my. Loni skončili 

kluci poslední, a tak měli silnou motivaci uspět a své postavení v tabulce vylepšit. Hned úvodní 

dvě utkání odehráli velmi dobře zejména směrem do defenzivy, kde svým soupeřům prakticky 

nedovolili zakončit. Byly z toho dvě výhry a šance i nadále bojovat o dvě postupová místa 

do okresního kola.  

Třetí zápas ve skupině jsme ale odehráli proti absolutně nejlepšímu týmu turnaje, ZŠ Jičín, 

17. listopadu, který měl ve svých řadách několik velmi šikovných chlapců, kteří hrají florbal 

závodně. Jejich technika, práce s míčkem a způsob zakončení byl na zcela jiné úrovně než 

u ostatních kluků. Prohráli jsme 4:0 a v posledním zápase jsme bojovali o postup se ZŠ Jičín, 

Železnická, která do té doby nasbírala stejný počet šesti bodů. Zápas byl dlouho vyrovnaný, 

ale bohužel jsme se dopustili několika chyb, které byly soupeřem potrestány gólem.  

Podařilo se nám sice ještě snížit na rozdíl jedné branky, ale i přes závěrečný mohutný tlak 

jsme již nevyrovnali.  

Konečné třetí místo je ale úspěchem a klukům bych chtěl poděkovat za velmi dobrou repre-

zentaci školy.  
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Přehled výsledků:  
 

Název školy  1.  2.  3.  4.  5.  Skóre  Body  Umístění  

1.  ZŠ Jičín, Železnická    3:2  3:1  0:3  3:0  9:6  9  2.  

2.  ZŠ Sobotka  2:3    2:1  0:4  2:0  6:8  6  3.  

3.  ZŠ Jičín, Poděbradova  1:3  1:2    1:4  4:0  7:9  3  4.  

4.  ZŠ Jičín, 17. listopadu  3:0  4:0  4:1    10:1  21:2  12  1.  

5.  ZŠ Jičín, Husova  0:3  0:2  0:4  1:10    1:19  0  5.  
  

Naši školu reprezentovali: Šimon Konečný, Tadeáš Kubín, Petr Maruška (všichni 6. A), Kris-

tián Bartoníček, Kryštof Pavlíček, Roman Šouta, Matyáš Zemánek (všichni 6. B), Tomáš Cee, 

Adam Elebrant, Tobiáš Holub, Martin Svoboda (všichni 7. A), Petr Šouta (7. B).  

 

Radek Štaff  

 

Kategorie IV - chlapci (8. - 9. ročník)  
 

V úterý 7. listopadu 2023 se v jičínské sportovní hale konalo okrskové kolo turnaje ve florbalu 

v kategorii IV (8. - 9. ročník). Do turnaje se přihlásilo celkem sedm škol a poprvé se i v takto 

velkém počtu hrálo ligovým systémem každý s každým, což je organizačně dosti náročné, 

ale zároveň nejspravedlivější. Turnaj byl velmi vyrovnaný. Až na školu z Veliše bojovala 

všechna družstva až do závěrečných kol o dvě postupová místa do okresního kola.  O vyrov-

nanosti výsledků svědčí konečná tabulka. Jen jeden bod nás dělil od družstev, která obsadila 

3. - 5. místo. Naši žáci se rozhodně za svůj výkon nemusí stydět, na hřišti bojovali o každý 

míček, dobře bránili, ale v útočné fázi nám scházela větší kreativita a produktivita. A to 

nakonec rozhodlo o našem konečném umístění.  
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Přehled výsledků:  
 

Název školy  1.  2.  3.  4.  5.  6.  7.  Skóre  Body  Umístění  

Lepařovo gymnázium Jičín  F  1:2  0:1  4:0  3:2  0:2  0:1  8:8  9  4.  

ZŠ Sobotka  2:1  L  0:3  3:0  2:0  0:1  0:1  7:6  8  6.  

ZŠ Jičín, 17. listopadu  1:0  3:0  O  3:0  1:2  4:0  1:2  13:4  12  2.  

ZŠ Bodláka a Pampelišky, Veliš  0:4  0:3  0:3  R  0:5  0:4  0:6  0:25  0  7.  

ZŠ Jičín, Husova  2:3  0:2  2:1  5:0  B  5:0  2:4  16:10  9  3.  

ZŠ Jičín, Poděbradova  2:0  1:0  0:4  4:0  0:5  A  0:3  7:12  9  5.  

ZŠ Jičín, Železnická  1:0  1:0  2:1  6:0  4:2  3:0  L  17:3  16  1.  

Poznámka: žlutě podbarvené výsledky zápasů skončily remízou, o vítězi rozhodly samostat. nájezdy, vítěz získal bod navíc  

 

Naši školu reprezentovali: Adam Bušek, Eduard Černý (oba 8. A), Maxmilián Heršálek, Jan 

Janatka, Šimon Jonáš, Petr Škaloud (všichni 8. B), Alexandr Daxner, Dominik Jirků, Domi-

nik Lapáček a Vojtěch Maruška (všichni 9. A).  

Radek Štaff  

 

 

Běh 17. listopadu  

15. listopadu jsme se vypravili do Kopidlna, kde se konal již  53. ročník Běhu 17. listo-

padu. V šesti různých kategoriích závodilo 31 žáků naší školy a byli velice úspěšní. V kategorii 

dívek (ročník narození 2014) obsadila vynikající 2. místo Nela Šoutová, Emma Horáková byla 

pátá a Alžběta Macounová šestá.  

V kategorii chlapců (ročník narození 2014) doběhl jako čtvrtý David Ječný a hned za ním 

Šimon Halbych a Vojtěch Jirků.  

V kategorii nejmladších žákyň (ročníky 2012-2013) doběhla také na čtvrtém místě Markétka 

Ullrichová, sedmá byla Kateřina Hájková a osmá Viktorie Takáčová.  
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V kategorii nejmladších žáků (ročníky 2012–2013) bylo největší zastoupení našich dětí a 

všichni si vedli velmi dobře. Nejlepší z nich byl Vladimír Pavlíček, který obsadil 2. místo. Pro 

čtvrté místo si doběhl Jakub Škaloud, pátý byl Adam Ječný, osmý Josef Pavlíček, devátý 

Petr Maruška.  

A ještě jedno 2. místo jsme obsadili, a to v kategorii mladších žaků (ročníky 2010–2011) díky 

Tadeáši Kubínovi. Šestý byl Jiří Florián a desátý Tomáš Cee.  

 

V kategorii mladších žákyň (ročníky 2010–2011) doběhla Monika Hamplová na devátém místě, 

Jana Klačanská byla jedenáctá a Monika Ortová třináctá.  

  

Všem sportovcům děkuji za reprezentaci naší školy a přeji jim spoustu dalších skvělých vý-

konů.  

  

                                                                    Mgr. Jana Zumrová  

 

 

 
 

Okresní kolo ČEPS FLORBAL CUPU  

V úterý 21. listopadu 2023 se za účasti šesti základních škol uskutečnilo ve sportovní hale 

v Hořicích okresní kolo ČEPS FLORBAL CUPU.. 

Hrálo se ligovým systémem, kdy se postupně utkaly mezi sebou všechny zúčastněné školy o 

jedno postupové místo do krajského kola. 

 

Pro naprostou většinu kluků, kteří navštěvují florbalový kroužek ve věkové kategorii 4. - 5. 

ročník, to byla první zkušenost s florbalovým turnajem škol. 
 

O to více mě pak těší celková bilance, kdy jsme z pěti utkání tři vyhráli a dvě prohráli. V ko-

nečné tabulce jsme tak obsadili velmi pěkné 3. místo. Nejlepším střelcem týmu byl s pěti 

vstřelenými brankami Jáchym Šouta.  
 

 

Přehled výsledků:  

 

 

 

 

 

 

 

Název školy  1.  2.  3.  4.  5.  6.  Skóre  Body  Umístění  

1.  ZŠ a MŠ Cerekvice n. B.    4:2  0:3  0:1  3:3  1:0  8:9  7  4.  

2.  ZŠ Daliborka Hořice  2:4    0:5  2:3  2:6  0:3  6:21  0  6.  

3.  ZŠ Nová Paka, Komenského  3:0  5:0    7:1  2:2  8:1  25:4  13  1.  

4.  ZŠ Sobotka  1:0  3:2  1:7    2:4  5:0  12:13  9  3.  

5.  ZŠ Nová Paka, Husitská  3:3  6:2  2:2  4:2    3:0  18:9  11  2.  

6.  ZŠ a MŠ Libáň  0:1  3:0  1:8  0:5  0:3    4:17  5  5.  
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Naši školu reprezentovali: Patrik Škaloud (4. A), Jan Novotný (4. B), Vojtěch Kunst, Pavel 

Rychna, Jáchym Šouta, Jakub Ullrich (všichni 5. A), Jakub Janatka, Adam Ječný, Jakub 

Škaloud, Petr Ulrich (všichni 5. B).  

Radek Štaff  

 

 
 

Florbalový turnaj v Jičíně   

Florbalového turnaje, který se konal v Jičíně, se účastnily šesté a sedmé ročníky. Já jsem 

se zúčastnil turnaje jako žák 6. B. Sešlo se  šest týmů, včetně toho našeho, takže jsme hráli 

pět zápasů. Jako tým jsme byli sehraní. Do hry jsme šli naplno. Na turnaji panovala soutěživá 

atmosféra. Turnaj jsme si užili. Skončili jsme na 3. místě.  

  

Roman Šouta, 6. B  
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Větrný mlýn Na Bořenovách 

Letos tomu bude 199 let od postavení zaniklého větrného 

mlýna na Bořenovách. Tato stavba se řadila mezi dominanty 

Sobotky. Mlýn stál v blízkosti domu čp. 270, který stojí na 

místě zvaném Na Bořenovách. Větrák vybudoval Jan Jiroš 

v roce 1824. V roce 1844 přešel mlýn do rodiny Šustrů, kteří 

zde hospodařili 80 let. Prvním majitelem se stal Jan Šustr, 

který vystavěl v blízkosti mlýna dům čp. 270. Po třech letech 

dal půlku mlýna svému bratrovi Josefu. Roku 1859 si Josef 

vzal Barboru, rozenou Pekelskou, a u této příležitosti dal Jan 

Barboře druhou půlku mlýna. V manželství se jim narodily dvě 

dcery, Marie a Josefa, a syn František. Mlýn nebyl moc vý-

dělečný, a tak měli při mlýně malé hospodářství. V roce 1900 

zemřel Josef Šustr a po něm převzal mlýn jeho syn František. Zároveň je tento rok i rokem, 

kdy mlýn už nemlel mouku, ale mlel šrot, protože už nedokázal čelit konkurenci vodních mlýnů. 

Roku 1916 začal František Šustr rozebírat mlýn a pískovcové kvádry použil na rekonstrukci 

domu. Samozřejmě se někteří lidé snažili zachránit tuto dominantu, ale neshodli se na pe-

něžním vyrovnání za prodej mlýna. Roku 1923 zemřela Barbora Šustrová a rok poté přechází 

torzo mlýna do majetku manželů Anny a Ladislava Helikarových. Ti v roce 1929 rozebrali mlýn 

úplně. Mlecí kámen byl zde ještě řadu let. Dům čp. 270 je stále v majetku rodiny Helikaro-

vých. 
 

 

Josef Vitina, 9. B 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bibiana Roxerová, 7. A 
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Rozhovor s Mgr. Hanou Kyselovou  

1. Na naší Sobotecké škole učíte poprvé?  

Minulý rok na podzim jsem zde odučila pár hodin v rámci praxe 

při studiu vysoké školy. 
 

2. Učíte radši matematiku nebo ekologii?  

Záleží na probíraném tématu, někdy radši vykládám matematiku, 

jindy zase ekologii. 
 

3. Jak se vám tu zatím líbí?  

Jsem tu spokojená, ale uběhlo teprve pár měsíců od začátku škol-

ního roku a zatím si, ať už na profesi, kolegy, žáky nebo prostředí, 

zvykám.  
 

4. Proč jste si vybrala zrovna naši školu?  

Jak jsem již říkala, docházela jsem sem na praxi a paní ředitelka sháněla zástup, tak jsem 

neváhala a nabídku přijala. Mám to i kousek od bydliště, takže vaše škola byla jasná volba.  
 

5. Co děláte ve volném čase?  

Ráda chodím na procházky do přírody, jezdím na kole a v zimě vyrážím na běžky. Když není 

moc hezké počasí, pustím si komediální film nebo zajímavý podcast. 
 

6. Chtěla jste být vždy učitelkou?  

Jako malá jsem chtěla být cukrářkou nebo zdravotní sestrou. Dlouho jsem pak nevěděla, jaké 

profesi se chci věnovat, po studiích na gymnáziu jsem se rozhodla pro tento obor.  
 

7. Chtěla byste mít někdy v budoucnu třídnictví?  

Učím teprve pár měsíců, takže jsem zatím nad třídnictvím nepřemýšlela.   
 

8. Na jakých školách jste studovala?  

Studovala jsem na jedné vysoké škole. Nejprve bakalářský obor na Přírodovědecké fakultě 

Univerzity Hradec Králové a poté magistra na Pedagogické fakultě UHK.   
 

9. Kam do světa byste se chtěla podívat?  

Ráda cestuji, takže se nebráním prozkoumat jakoukoliv zemi. V blízké době bych ráda zavítala 

do Norska. 
 

10. V jaké třídě se vám nejlépe učí?  

Samozřejmě ve všech 😊  
 

11. Jaké roční období máte ráda a proč?  

Každé roční období má své kouzlo. Nejraději mám asi jaro nebo babí léto. Venku je příjemné 

počasí, líbí se mi, jak na jaře všechno voní a začíná více svítit sluníčko. 
 

Mgr. Hana Kyselová a Oliver Roxer, 7. A  
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Nejlepší fotbalový útočník 2023 

Ano, čtete správně, takové ocenění získal mladý fotbalista TJ 

Sokol Libuň, Jan Novotný ze třídy 4. B. Přivezl si nádherný 

pohár, který nám přinesl ukázat do školního klubu. Abychom se něco 

dozvěděli, položili jsme Jendovi pár otázek. 

Pokud citujeme z Wikipedie, fotbal (z anglického football, foot = 

noha, ball = míč), též kopaná, je kolektivní míčová hra, která je 

nejpopulárnějším kolektivním sportem na světě. 

Ve fotbale hrají dvě družstva na obdélníkovém, nejčastěji 

travnatém hřišti. Jejich cílem je dosáhnout více branek (gólů) než 

soupeř.   

 

Jak dlouho fotbal hraješ? 

Teď jsem od července letošního roku hráčem fotbalového oddílu Sokol Libuň a asi tři čtvrtě 

roku předtím jsem hrál za SK Sobotku.  

Co Tě přivedlo do Libuně? 

Můj strejda, v Libuni fotbal trénuje a fotbal hrál. 

V úvodu jsme citovali Wikipedii se základním vysvětlením, co fotbal je. Co tato kolektivní 

míčová hra znamená pro Tebe? 

Fotbal mě strašně baví, je to vysloveně můj koníček. Hra je poměrně náročná, ale bez kopané 

si to nedovedu vůbec představit. Veškeré „fotbalové dění“ mě strašně přitahuje. 

Jak vlastně trénuješ? Když nemáš přímo trénink, věnuješ se nějakou formou tomuto 

sportu? 

V zimní období trénujeme v tělocvičně a trénink máme jednou týdně. Od jara pak máme tré-

ninky dvakrát týdně a většinou už venku. Doma s taťkou nebo s bratranci, kteří také hrají 

za Sokol Libuň, střílíme na bránu, trénujeme přihrávky a techniky zpracování míče. Protože 

máme velikou zahradu, pravidelně po zahradě běhám, abych si zlepšil kondici. 

Jak vidíš sebe a fotbal do budoucna, chceš se stát profesionálem? 

Profesionálem se určitě stát nechci, ale moc rád bych se celý život fotbalu věnoval. 

Závěrem můžeme poděkovat Jendovi za krátký rozhovor a přejeme mu hodně a hodně 

dalších krásných sportovních ocenění.  

Ať Ti i nadále takový koníček přináší mnoho radosti!!!!! 

Ilona Jalovecká 

https://cs.wikipedia.org/wiki/Míčová_hra
https://cs.wikipedia.org/wiki/Kolektivní_sport
https://cs.wikipedia.org/wiki/Sport
https://cs.wikipedia.org/wiki/Tráva
https://cs.wikipedia.org/wiki/Gól
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